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Spørgsmål 
 
Vil regionsrådet arbejde for, at der opsættes ladestandere til elbiler på 
parkeringspladser for regionens ansatte? Som det er nu er der forskel alt efter hvor 
man er ansat om man kan få opladet ens elbil mens man er på arbejde for regionen. 
Jeg er for eksempel ansat på psykiatrisk afdeling i Svendborg hvor det er muligt at 
lade i parkeringshuset for personale, men hvis jeg var ansat på psykiatrisk afdeling i 
Middelfart er dette ikke muligt på deres personaleparkering. Er det noget som 
regionen ønsker at ensarte så det er muligt at lade elbilen op mens man er på 
arbejde? Elbilen er fremtidens bil og derfor er behovet for opladning stor både i dag, 
men endnu mere i fremtiden. Jeg har bestilt en elbil og vil også gerne kunne glæde 
mig til at kunne oplade mens jeg går glad på arbejde for regionen 
 
Svar 
 
Det ligger Region Syddanmark meget på sinde at fremme brugen af elbiler og skabe 
gode betingelser for at kunne lade sin elbil på regionens matrikler. Siden regionens 
klimastrategi blev vedtaget i 2020, har vi arbejdet ihærdigt på at udbygge en 
sammenhængende og effektiv regional el-ladeinfrastruktur.  
  
Dette understøttes af et netop gennemført udbud af el-ladestandere, hvor antallet af 
el-ladestadere udvides fordelt på 35 forskellige lokationer i regionen. Disse el-
ladestandere er kendetegnet ved at være til offentlig benyttelse og kan dermed 
bruges af patienter, besøgende, medarbejdere og offentligheden i øvrigt.  
  
Region Syddanmark har løbende drøftelser med sygehusene og de sociale institutioner 
omkring nuværende kapacitet og fremtidige behov for el-ladestandere. Dette er med 
til at sikre, at etableringen af el-ladestandere følger med efterspørgslen efter 
lademuligheder på de forskellige lokationer i regionen. 
  
 


